

Subject: Inaugural SCALE Roundtable meeting - Friday June 18 (Sectoral Climate Arts Leadership for the Emergency)

Dear friends and allies,

Thank you for considering our invitation to attend the inaugural meeting of the SCALE Roundtable on **Friday, June 18, 2021** from **1-3pm EST** on Zoom. Below is the Zoom link to join us (we will also send you this link via a calendar invitation along with the draft agenda soon):

<https://us02web.zoom.us/j/87105836760?pwd=ZnN0azl0WEIvMEVDQ2RnTEFCR3NYQT09>

Meeting ID: 871 0583 6760

Passcode: 950679

As you know, time is short and the task is great for this critical work. Since the world woke up to climate change 30 years ago, Canada's emissions have gone up by 21%, far more than any other wealthy country. We are in the middle of a climate emergency, and though our political decision-makers have promised many times to act accordingly, they have failed to match actions to words.

What we need now is a mobilization as grand in speed and scale as Canada's WWII efforts. We need leaders within each sector of Canadian society to lead the way to a safer, more sustainable future for our sector and for all.

As a group of arts and culture leaders who are working towards a Just Transition to a climate-safe future in "climate emergency mode", we felt the imperative to convene like-minded leaders to create a framework for rapid yet imaginative transformation of our sector. We are calling this effort 'SCALE' - Sectoral Climate Arts Leadership for the Emergency. The French language name is 'LeSAUT' - Leadership Sectoriel des Arts sur l'Urgence de la Transition écologique.

The defining feature of this project is "speed and scale". In partnership with the [Climate Emergency Unit](#), the SCALE Roundtable will be made up of arts and culture leaders who are currently running or plan to run regional or national projects or activities relating to the climate emergency. Our proposal, which we hope you will support, is to form nimble, fast-moving working groups, and use the roundtable structure to coordinate, align and strengthen our work.

Here is the latest draft of the Terms of Reference for SCALE:

 [SCALE ToR.docx](#)

Here is the latest draft of a potential structure for SCALE:

 [SCALE framework V8.pdf](#)

At this first meeting of the SCALE Roundtable, we will be breaking out into smaller working group meetings, which will enable participants to get to know like-minded leaders who are

working on their issue of focus. As a starting point, we are proposing the following working groups:

- Advocacy
- Artist Mobilization
- Communications
- Education, Training & Tools
- Finance and Fundraising
- Networking and Mapping
- Strategy Workshop

You can find descriptions of these working groups here:

[SCALE Working Group Descriptions](#)

We invite you to review these three documents before the meeting. Please do not hesitate to contact one of us if you have any questions. Please note that these are living documents that will evolve as we receive your feedback.

If you would like to be a part of this work, we kindly request the following from you, by Tuesday, June 15:

- a) Please confirm your attendance by replying to this email.
- b) Please include in your reply which of the proposed working groups you might like to join. Please feel free to propose a new working group if you feel it is needed, and let us know if you are willing to moderate that discussion or whom you think might be willing to do this.

The June 18th meeting will focus on clarifying our purpose and structure, and getting to know our fellow arts and culture leaders at the table.

We know that the arts and culture sector has a tremendous role to play in the Just Transition. The climate can't take any more incremental action, so our sector accordingly needs to dream big, be courageous, and take a huge leap into the unknown.

Thanks in advance for taking the time to join us on June 18.

In hope and solidarity,

Anjali Appadurai ([Climate Emergency Unit](#), BC)

Anthony Garoufalidis-Auger ([Climate Emergency Unit](#), QC)

Claude Schryer (producer, [conscient](#) podcast / [balado conscient](#), formerly senior advisor at Canada Council for the Arts, ON)

David Maggs (musician, writer, scholar and [Metcalf Innovation Fellow](#), BC)

Judi Pearl ([English Theatre](#), [National Arts Centre](#), ON)

Kendra Fanconi (Artistic Director, [The Only Animal](#), BC)

Robin Sokoloski (Director of Organizational Development, [Mass Culture](#), ON)

*

Objet : Réunion inaugurale de la table ronde LeSAUT - vendredi 18 juin (Leadership Sectoriel des Arts sur l'Urgence de la Transition écologique)

Cher xx,

Nous vous remercions de prendre en considération notre invitation à participer à la réunion inaugurale de la table ronde LeSAUT le **vendredi 18 juin 2021 de 13 h à 15 h HNE** sur Zoom. Vous trouverez ci-dessous le lien Zoom pour nous rejoindre (nous vous enverrons également ce lien par le biais d'une invitation par calendrier ainsi que un ébauche de l'ordre du jour prochainement) :

<https://us02web.zoom.us/j/87105836760?pwd=ZnN0azl0WEIvMEVDQ2RnTEFCR3NYQT09>

ID de la réunion : 871 0583 6760

Code d'accès : 950679

Comme vous le savez, le temps est compté et la tâche est grande pour ce travail critique. Depuis que le monde s'est éveillé au changement climatique il y a 30 ans, les émissions du Canada ont augmenté de 21%, bien plus que celles de tout autre pays riche. Nous sommes au cœur d'une urgence climatique et, bien que nos décideurs politiques aient promis à maintes reprises d'agir en conséquence, ils n'ont pas réussi à joindre l'acte à la parole.

Ce dont nous avons besoin maintenant, c'est d'une mobilisation aussi importante en termes de vitesse et d'échelle que les efforts du Canada lors de la Seconde Guerre mondiale. Nous avons besoin de leaders dans chaque secteur de la société canadienne pour ouvrir la voie à un avenir plus sûr et plus durable pour notre secteur et pour tous.

En tant que groupe de leaders du secteur des arts et de la culture travaillant à une transition juste vers un avenir sans danger pour le climat en 'mode urgence climatique', nous avons ressenti l'impératif de réunir des leaders partageant les mêmes idées afin de créer un cadre pour une transformation rapide mais imaginative de notre secteur. Nous avons baptisé cet effort 'SCALE' - Sectoral Climate Arts Leadership for the Emergency, dont le nom en français est 'LeSAUT' - Leadership Sectoriel des Arts sur l'Urgence de la Transition écologique.

La caractéristique principale de ce projet est 'la vitesse et l'échelle'. En partenariat avec le [Climate Emergency Unit](#), la table ronde LeSAUT sera composée de leaders du secteur des arts et de la culture qui mènent actuellement ou prévoient de mener des projets ou activités régionaux ou nationaux liés à l'urgence climatique. Notre proposition, que nous espérons que vous soutiendrez, est de former des groupes de travail souples et rapides, et d'utiliser la structure de la table ronde pour coordonner, aligner et renforcer notre travail.

Voici la dernière version des termes de référence de LeSAUT :

[Cadre de référence](#)

Voici la dernière ébauche d'une structure potentielle pour LeSAUT :

 [LeSAUT diagramme du cadre V4.pdf](#)

Lors de cette première réunion de la table ronde LeSAUT, nous nous répartirons en petits groupes de travail, ce qui permettra aux participants de faire connaissance avec des leaders partageant les mêmes idées et travaillant sur le sujet qui les intéresse. Pour commencer, nous proposons les groupes de travail suivants :

- Atelier de stratégie

- Communications
- Éducation, formation et outils
- Finances et collecte de fonds
- Mise en réseau et cartographie
- Mobilisation des artistes
- Plaidoyer

Vous pouvez trouver les descriptions de ces groupes de travail ici :

[Proposition initiale pour les groupes de travail](#)

Nous vous invitons à examiner ces trois documents avant la réunion et SVP n'hésitez pas à contacter l'un d'entre nous si vous avez des questions. Veuillez noter qu'il s'agit de documents de travail qui évolueront au fur et à mesure que nous recevrons vos commentaires.

Si vous souhaitez participer à ces travaux, nous vous demandons de bien vouloir remplir le formulaire suivant avant le mardi 15 juin :

- a) Veuillez confirmer votre présence en répondant à ce courriel.
- b) Veuillez indiquer dans votre réponse le groupe de travail que vous souhaitez rejoindre. N'hésitez pas à proposer un nouveau groupe de travail si vous le jugez nécessaire, et faites-nous savoir si vous êtes prêt à modérer cette discussion ou qui, selon vous, pourrait le faire.

La réunion du 18 juin visera à clarifier notre objectif et notre structure, et à faire connaissance avec les autres leaders du secteur artistique et culturel présents à la table.

Nous savons que le secteur des arts et de la culture a un rôle énorme à jouer dans la transition juste. Le climat ne peut plus supporter des actions incrémentales. Notre secteur doit donc rêver en grand, être courageux et faire un grand *saut* dans l'inconnu.

Merci d'avance de prendre le temps de nous rejoindre le 18 juin.

Dans l'espoir et la solidarité,

Anjali Appadurai ([Climate Emergency Unit](#), CB)

Anthony Garoufalidis-Auger ([Climate Emergency Unit](#), QC)

Claude Schryer (producteur, [conscient podcast / balado conscient](#), anciennement conseiller principal au Conseil des Arts du Canada, ON)

David Maggs (musicien, écrivain, chercheur et [Metcalf Innovation Fellow](#), CB)

Judi Pearl ([Théâtre anglais](#), [Centre national des Arts](#), ON)

Kendra Fanconi (Directrice artistique, [The Only Animal](#), CB)

Robin Sokoloski (Directeur du développement organisationnel, [Mobilisation culturelle](#), ON)